
Til fortolkning Kugle v 14 på pind. Oprettet:  15.6.16 
 
Kære RFU. v/ Carl E. F. Lyngsø, samt Herluf og Tommy. 
 
Et spørgsmål til Regelfortolkningsudvalget om passage af en bue14 ,  
 
Ved træningen i går kom vi ud for følgende, som I gerne må tage stilling til: 
 
Redegørelse for vor situation: 
 
Sort kugle, der er frispiller, krockerer blå kugle, blå kugle passerer igennem bue 14 og rammer slutpind 
Se illustration: 
 
Spørgsmålene er:  
1) Har blå kugle ramt slutpind og skal begynde ved bue 8? 
2) Såfremt 1) er rigtigt, skal sort lægge fra blå hvor den lå efter sorts slag? 
3) Er det krockeringen der gælder, og sort blot lægger fra og fortsætter?  
 
Vi blev enige om at bruge 1) 
 
 
 
 

 Bue 13 
 
 
Sort har slag og 
Krockerer blå Sort er frispiller 
 
 
 
Blå rammer Blå har passeret bue 13 
slutpind 
 
 Bue 14 
 
 

 Slutpind 
 
 
 
 
 
 
Jeg håber I kan løse denne knude. 
 
Mvh Ib H. Møller, Nexø Krocketklub. 56492813 
ibmnexo@mail.dk 
 

 

 

 

  



25. juni  2016 

DGI Krocket – Regeludvalget 

Regeludvalget har behandlet spørgsmålet fra Nexø Krocket Klub. Et enigt udvalg er 

kommet til følgende afgørelse: 

Blå kugle er krockeret og frispiller 

Af § 5 stk. 10 fremgår det at: ”Pinden må ikke rammes i slaget, som bue 14 passeres med. 
Hvis en kugle krockeres, før pinden rammes, gælder krockeringen.” Af § 3 stk. 6 fremgår 
det at: ”Resultatet af et slag opgøres, når kuglen/kuglerne ligger stille. Dette er afgørende 
for , om den/de kan erklæres for at være uden for banen, at have passeret en bue, at have 
opnået slag, at have mistet slag, osv.”  
 
Sort kugle har opnået to slag i forbindelse med krockeringen. 
 
 

Med venlig hilsen regeludvalget 
 

Carl Ejnar Friis Lyngsø, formand 
Herluf Rasmussen, udvalgsmedlem 

Tommy Risum, udvalgsmedlem 
 

 


